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Protokół Nr 26 
z dwudziestej szóstej sesji Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 13.11.2008r. 

 
 
 
Posiedzenie odbyło się w Środowiskowym Domu Samopomocy w Więcborku przy ul. 
Pocztowej 16. 
 
Sesja trwała od godz. 10.00 – do godz. 11.30. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 radnych , czyli quorum wymagane do podejmowania 
prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 
Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. / 
 
 
 
Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1. Burmistrz Więcborka    - Paweł Toczko 
2. Skarbnik Gminy     - Władysław Rembelski 
3. Kierownik Referatu Rolnictwa, 
    Ochrony Środowiska, Leśnictwa i Dróg  - Tomasz Fifielski 
4. Kierownik Środowiskowego Domu 
    Samopomocy     - Jarosław Ługowski 
5. Sołtys Śmiłowa     - Aniela Chomicz 
6. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”  - Robert Lida 
 
 
Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – przewodniczący Rady Miejskiej w Więcborku. 
 
 
Porządek obrad przewidywał: 
 

1. Otwarcie. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Informacja Przewodniczącego RM o podejmowanych działaniach w okresie między 

sesjami. 
4. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy między sesjami. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia podatków i opłat lokalnych na 2009r.: 

a/  podatku od nieruchomości oraz jego poboru, 
b/  wysokości opłaty targowej , 
c/  opłaty od posiadania psów i poboru tego podatku, 
d/  podatku rolnego, 
e/  podatku od środków transportowych, 
f/  zwolnień z podatku. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy Więcbork na 2008r. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej.  
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9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
10. Wolne wnioski i informacje. 
11. Zakończenie. 

 
 
Przewodniczący RM poinformował, iŜ z uwagi na krótki okres między sesjami protokół 
 z XXV sesji zostanie przyjęty na sesji w dniu 4 grudnia 2008r. 
 
Ad. 3 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesjami. 
 
31.10.2008r. – wspólny z Burmistrzem Więcborka udział w zapoznaniu się w terenie z 
przebiegiem prac inwestycyjnych dotyczących: 
- budowy sieci wodociągowej / Zgniłka /, 
- układanie polbruku na ulicy Kościuszki, 
- budowy parkingu w Więcborku, 
- wykonania odwodnienia i odprowadzenia ścieków na terenie Przedszkola Gminnego w        
Więcborku. 
3.11.2008r. – spotkanie w Starostwie Powiatowym z Dyrektorem Wydziału Budownictwa p. 
Tomaszem Bondarczykiem. Na spotkaniu omawiano kwestie związane z uzyskaniem 
pozwolenia na budowę kanalizacji w Sypniewie oraz pozwolenia na wymianę sieci 
wodociągowej na ulicy Kwiatowej w Sypniewie. 
5.11.2008r. – udział we wspólnym posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 
Infrastruktury Gminnej, Porządku Publicznego i Dostosowania do Unii Europejskiej i Komisji 
BudŜetu i Finansów, na którym zaopiniowano projekty uchwał w sprawie podatków i opłat 
lokalnych na 2009r. 
6.11.2008r. – Zapoznanie się z przebiegiem prac remontowych w  Miejsko - Gminnym 
Ośrodku Kultury w Więcborku. w wizji okalnej uczestniczył równieŜ Skarbnik Gminy p. 
Władysław Rembelski. 
7.11.2008r. – udział w wizji lokalnej na posesji p. Kocowskiej w Sypniewie z udziałem 
kierownika robót wodociągowych p. Piotrem Węgrzynem w celu uzgodnienia podłączenia do 
sieci wodociągowej. 
9.11.2008r. – uczestnictwo w uroczystościach związanych z inauguracją Tygodnia Kultury 
Chrześcijańskiej w Kościele w Więcborku. 
11.11.2008r. – udział w obchodach święta Odzyskania Niepodległości. 
Ponadto w omawianym okresie  Przewodniczący RM brał udział w załatwianiu wszelkich 
spraw w biurze Rady Miejskiej. 
 
 
Ad.4 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
 
3.11.2008r. – spotkanie z Prezesem Banku Spółdzielczego w celu omówienia kwestii 
montaŜu bankomatu w Sypniewie . Wstępnie ustalono, Ŝe jeŜeli będzie taka moŜliwość, to 
bankomat ten umieszczony zostanie w obrębie sypniewskiego Domu Kultury, jeŜeli nie, 
poszuka się innego dogodnego miejsca, by umoŜliwi ć mieszkańcom korzystanie z tej formy 
wypłaty gotówki.  
5.11.2008r. – udział we wspólnym posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 
Infrastruktury Gminnej, Porządku Publicznego i Dostosowania do Unii Europejskiej i Komisji 
BudŜetu i Finansów. 
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W tym samym dniu Burmistrz uczestniczył w pogrzebie 101 letniej mieszkanki Gminy 
Więcbork p. Thiel. 
7.11.2008r. – spotkanie z Kierownikiem Administracji Zasobów Komunalnych, 
pracownikiem AZK p. Wrzeszcz i Kierownikiem Referatu UM p. Bąkiem w celu wypełnienia 
ankiety zawierającej dane dotyczące kosztów budowy bloku komunalnego z czym w 
perspektywie zamierza zmierzyć się nasza Gmina. 
10.11.2008r. – udział w inauguracji Tygodnia Kultury Chrześcijańskiej. 
11.11.2008r. – udział w uroczystych obchodach 90- tej rocznicy Odzyskania Niepodległości. 
 
Ad. 5 Interpelacje i zapytania radnych. 
 
1. Radny Roman Mroczkowski zwrócił uwagę na potrzebę zwiększenia bezpieczeństwa na 
ulicy Hallera w Więcborku. Wskazał przy tym, iŜ kilkakrotnie doszło tam do powaŜnych 
wypadków, w tym wypadku śmiertelnego. Być moŜe rozwiązaniem problemu byłoby 
wprowadzenie zakazu postoju i zatrzymywania się na tejŜe ulicy w godzinach szczytu i tu 
sugerował kontakt z Zarządem Dróg Wojewódzkich w celu ustalenia moŜliwości 
zastosowania takiej opcji. Natomiast rozładunek zaopatrzenia sklepowego, zdaniem radnego, 
powinien odbywać się w bocznych uliczkach. 
- Wskazał równieŜ na pewne braki jeŜeli chodzi o estetykę miasta tj. krzywo poustawiane 
nowe ławki w mieście, nieaktualne dane na tablicy informacyjnej przy jeziorze oraz plac 
zabaw na Osiedlu Słonecznym, który sprawia wraŜenie niedokończonego.  

 
2. Radny Stanisław Schwartz  w imieniu mieszkańców Pęperzyna szczególnie osób 
starszych prosił o interwencję w PKS w sprawie zapewnienia moŜliwości powrotu z 
Więcborka do Pęperzyna w godzinach południowych. 

 
3. Radny Józef Kosinak mówił o placu za posesją p. Nowackiej przy ulicy Wyzwolenia / 
teren niedaleko cmentarza /, gdzie w dniu Święta Zmarłych samochody i ludzie grzęźli w 
błocie.  

  - Pytał teŜ jakie poczyniono starania w kierunku zamiany gruntów w Zakrzewku z   
Nadleśnictwem Runowo. 

 - Monitował po raz kolejny o interwencję w sprawie zbyt wczesnego zapalania i zbyt późnego 
gaszenia lamp np. na 12 apostołów w Zakrzewskiej Osadzie, czy Sypniewie.  
 
 4. Z kolei Radny Balcer w imieniu mieszkańców Osiedla Pistowskiego zwrócił uwagę na 
zbyt późne zapalanie lamp na tym Osiedlu, gdzie o godzinie 17 – tej jest juŜ ciemno, a światła 
się jeszcze nie palą. 
 
5. Radna Barbara Bury przypomniała o konieczności usytuowania progu spowalniającego i 
świateł pulsujących na ulicy Hallera. 
- Wskazała na konieczność wygospodarowania większej ilości miejsc parkingowych przy 
cmentarzu komunalnym w Więcborku. 
- Wskazała na słabą widoczność na  pierwszym zakręcie w kierunku z Więcborka do 
Śmiłowa, która stwarza realne niebezpieczeństwo dla uczestników ruchu drogowego.  
 
Ad. 6  Projekty uchwał w sprawie uchwalenia podatków i opłat lokalnych na 2009r 
przedstawił Skarbnik Gminy p. Władysław Rembelski. 

 
 



 4 

Wielkość dochodów ma decydujący wpływ na wielkość wydatków w budŜecie danego roku. 
Inwestycje moŜna robić o ile gmina ma środki z dochodów. Burmistrz proponując stawki 
podatków i opłat lokalnych na 2009r. brał pod uwagę inwestycje jakie zamierza wykonać w 
kolejnym roku. Propozycje podatków na 2009r nie są znacznym obciąŜeniem dla podatników. 
Obradujące Komisje RM pozytywnie zaopiniowały wysokość stawek zaproponowanych 
przez Burmistrza z wyjątkiem podatku od nieruchomości w pozycji – budynki pozostałe gdzie 
Burmistrz proponował stawkę 5,60 zł natomiast Komisje wniosły by zachować stawkę 
tegoroczną tj. 5,30. 
  

a) Podatek od nieruchomości  
 

• Grunty pod działalnością gospodarczą 
 

Stawka maksymalna na 2009r – 0,74 zł Burmistrz zaś proponuje  0,62 zł. 
 
Pytań nie zgłoszono, zatem przystąpiono do głosowania. 
 

Za przyjęciem uchwały glosowało - 14 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
• Grunty pod jeziorami 
 

Stawka maksymalna wynosi 3,90 i taka jest równieŜ propozycja Burmistrza. 
 
Pytań nie zgłoszono, zatem przystąpiono do głosowania. 
 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
• Pozostałe grunty 

 
Maksymalna stawka na 2009r. wynosi 0,37 zł, proponowana przez Burmistrza 0,19 zł. 
 
Pytań ze strony radnych nie było, więc przystąpiono do głosowania. 
 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
 

• Budynki mieszkalne lub ich części 
 
Stawka maksymalna 0,62 zł. Propozycja Burmistrza 0,59 zł. 
 
RównieŜ w przypadku tego podatku radni nie zgłosili pytań, więc przystąpiono do 
głosowania. 
 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 
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• Budynki lub ich części związane z działalnością gospodarczą 
 
Stawka maksymalna 19,81 zł. Propozycja Burmistrza 16,00 zł. 
 
Pytań ze strony radnych nie było, więc przystąpiono do głosowania. 
 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 2 radnych 

 
• Budynki zawiązane z działalnością gospodarczą / na materiał nasienny /. 

 
W związku z tym, Ŝe z mocy prawa przysługuje tu 50 % zwolnienie Burmistrz proponuje 
stawkę maksymalną podatku – 9,24 zł. 
 

 
Pytań nie było, zatem przystąpiono do głosowania. 

 
Uchwałę podjęto jednomyślnie 

 
 

• Budynki lub ich części związane z działalnością gospodarczą w zakresie 
świadczeń zdrowotnych. 

 
Stawka maksymalna 4,01 i taką tez proponuje Burmistrz. 
 
Pytań nie zgłoszono, więc przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwałę podjęto jednomyślnie 
 

 
• Pozostałe budynki 
 

W przypadku tego podatku stawka maksymalna wynosi 6,64 zł. Komisji Rolnictwa… i 
BudŜetu i Finansów zaproponowała pozostawienie stawki na poziomie tegorocznym tj. 5,30 
zł do której przychylił się Burmistrz. 
 
Pytań ze strony radnych nie było, więc przystąpiono do głosowania. 
 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
 

• Budowle – wartości amortyzacyjne / Budowle – wiatraki 
 
- Stosowana dotychczas stawka 2 % od wartości budowli, proponowana przez Burmistrza 
równieŜ 2 %. 
- Od budowli – wiatraków 1 % wynosi stawka maksymalna jak i propozycja Burmistrza. 
 
Pytań nie było, więc przystąpiono do głosowania. 
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Za przyjęciem uchwały glosowało - 14 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

b) Opłata targowa. 
 

Te stawki są zwiększone w stosunku do roku bieŜącego o 5 % i propozycja jest następująca: 
 

• Przy sprzedaŜy krajowych prod. rolnych z samochodu, ciągnika, wozu, stoiska 
- 11,00 zł 

• Przy sprzedaŜy małych ilości produktów rolnych lub przemysłowych z ręki, kosza, 
wiadra, torby, skrzynki – 4,50 zł 

• Przy sprzedaŜy produktów przemysłowych i innych z samochodu, stoiska – od 
jednego zajętego sektora – 27,00 zł 

 
Pytań nie zgłoszono, zatem przystąpiono do głosowania. 

 
Za przyjęciem uchwały glosowało - 14 radnych 

Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 
 
 

c) Opłata od posiadania psów i pobór tej opłaty 
 

Burmistrz zaproponował, by opłata wynosiła 32 zł / w roku bieŜącym 30 zł. /  
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Jerzy Urbaniak powiedział, Ŝe Komisja BudŜetu i Finansów od lat zgłasza problem 
małej skuteczności zapisów tej uchwały. 
 
Z kolei radna Sowińska pytała czemu słuŜy ten podatek. 
 
Skarbnik sprostował, Ŝe nie jest to podatek, a opłata zwiększająca dochody Gminy. W tym 
roku z tego tytułu wpłynęło 1.710,00 zł. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania.  
 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 2 radnych 

 
d) ObniŜenie ceny skupu Ŝyta do celów wymiaru podatku rolnego oraz poboru podatku 
w drodze inkasa. 
 
 
Stawkę tego podatku wylicza się na podstawie średniej ceny skupu Ŝyta za okres pierwszych 
trzech kwartałów 2008r. Prezes GUS ogłosił, Ŝe wynosi ona za ten okres 55,80 zł za kwintal 
Ŝyta. Burmistrz zaproponował jednak, by cenę utrzymać na poziomie tegorocznym tj. 49 zł za 
kwintal.  
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
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Radny Stanisław Piłka mówił , ze rozumie sugestię Burmistrza pozostawieniu stawki podatku 
na tym samym poziomie. Obawia się jednak, Ŝe pieniądze te będą tylko teoretycznie 
natomiast praktycznie nie będzie ich wcale. Taki stan rzeczy wnioskuje z rozmów jakie 
przeprowadził z sołtysami, którzy wskazują na niskie ceny skupu produktów rolnych, drogie 
paliwo i nawozy. Przewiduje zatem, Ŝe zamiast wpłat, wpływać będą wnioski o umorzenie 
podatku. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania. 
 

Za przyjęciem uchwały glosowało - 12 radnych 
Przeciwnych    - 2 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
 

d) Podatek od środków transportowych 
 
Maksymalne stawki tego podatku ustala  Minister Finansów. W niektórych przypadkach 
stawki minimalne mogą być wyŜsze niŜ maksymalne, co uzaleŜnione jest od kursu dolara.  
Ta grupa podatków pozostaje w układzie tegorocznym z tym, Ŝe wszystkie stawki 
podniesiono o 5 % w zaokrągleniu do 1,00 zł. 
 
Przewodniczący otworzył dyskusję. 
 
Radny Jerzy Urbaniak pytał, czy są tacy, którzy uciekają z podatkiem od środków 
transportowych poza naszą gminę. 
 
Tak było kiedyś, teraz przepisy się zmieniły i takie sytuacje się nie zdarzają - powiedział 
Skarbnik. 
 
Radnego Piłkę interesowało, czy stawki tego podatku w ościennych gminach kształtują się 
podobnie jak u nas. 
 
Skarbnik powiedział, Ŝe trudno to na dziś powiedzieć, gdyŜ nasza Gmina jako jedna z 
pierwszych uchwala podatki. Wie natomiast, Ŝe maksymalną stawkę stosują duŜe miasta np. 
Poznań. 
 
Przewodniczący RM  zamknął dyskusję. 

 
Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 
 
 
e) Zwolnienia z podatku 
 
Skarbnik powiedział, Ŝe wszystkie proponowane zwolnienia na rok 2009 są takie same jak w 
roku bieŜącym – 2008. Zmian nastąpiła jedynie w zapisie dotyczącym zwolnień z podatku od 
środków transportowych, a mianowicie dopisano po zasięgnięciu opinii Komisji wyrazu 
„podstawowych”. 
 
Pytań nie zgłoszono, zatem przystąpiono do głosowania. 
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Uchwałę podjęto jednomyślnie. 

 
Ad. 7 Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Więcbork na 2008r. przedstawił 
Skarbnik Gminy. 
 
Zmiany dotyczyły zwiększenia planu dochodów i planu wydatków o kwotę 125.637 zł. 
 
W dochodach w dziale 801 rozdział 80195 nastąpiło zwiększenie o kwotę 17.928 zł – dotacja 
na sfinansowanie prac kwalifikacyjnych i egzaminacyjnych i dofinansowanie kosztów 
przygotowania zawodowego młodocianych. Natomiast w rozdziale 85415 zwiększono 
dochody o kwotę 77.709 zł na realizację programu „Rozwoju Edukacji na Obszarach 
Wiejskich” oraz dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej dla uczniów  o charakterze 
socjalnym. W dziale 852 w rozdziale 85203 zwiększono dochody o 30.000 zł – dotacja z 
przeznaczeniem na rozwój sieci ośrodków wsparcia dla osób z zaburzeniami psychicznymi. 
 
Te dochody automatycznie powodują zwiększenia wydatków w działach jak wyŜej. Ponadto 
w wydatkach zwiększenie nastąpiło w dziale 754 rozdział 75411 o 19.000 zł, co jest 
wynikiem porozumienia zawartego pomiędzy Gminą Więcbork, a Powiatem Sępoleńskim  na 
dofinansowanie zakupu samochodu gaśniczego dla Komendy Powiatowej PSP. W dziale 851 
rozdział 85153 z paragrafu 4210 zdjęto 1.000 zł z materiałów i wyposaŜenia przeznaczając ją 
na paragraf 4300 tj. zakup usług pozostałych. 
Uległ tez zmianie załącznik dotyczący wieloletniego programu inwestycyjnego na lata 2008 – 
2010 z uwagi na złoŜenie przez Gminę Więcbork wniosku na przebudowę drogi gminnej 
Zabartowo – Puszcza – Czarmuń w ramach nowo uruchomionego Narodowego Programu 
Przebudowy Dróg Lokalnych na lata 2008 – 2011. Burmistrz zaproponował akurat te drogi 
poniewaŜ jeździ po nich autobus szkolny, a ponadto łączą one drogi nadrzędne tj. powiatowe i 
wojewódzkie, co jest jednym z wymogów programu. 
 
Przewodniczący RM  otworzył dyskusję. 
 
Radna GraŜyna Sowińska zapytała w jakim celu dokonano przesunięcia środków w rozdziale 
85153. 
 
Tu odpowiedzi udzieliła radna Barbara Bury mówiąc, Ŝe jest to dofinansowanie poradni 
alkoholowej. 
 
Innych pytań nie było, zatem Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przystąpiono do 
głosowania. 
 

Uchwałę podjęto jednomyślnie 
 
 
Ad. 8 Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej omówił równieŜ 
Skarbnik Gminy. 
 
Ta opłata została zaproponowana z uwagi na to, Ŝe zawsze kontrole zarzucają nam brak takiej 
uchwały. Ma to na celu zapobieŜenie robienia sobie z Urzędu Banku. 
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Burmistrz proponował, by stawka opłaty prolongacyjnej wynosiła 30 % ale na wspólnym 
posiedzeniu Komisji Rolnictwa BudŜetu i Finansów wnioskowano, aby stawka ta wyniosła  
50 % , co zaakceptował p. Toczko. 
 
Pytań ze strony radnych nie było, więc przystąpiono do głosowania. 
 
 

Uchwałę podjęto jednomyślnie 
 
 
Ad. 9 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
Burmistrz podziękował radnym za uchwalenie podatków w wysokości niego przez 
zaproponowanych. 
Nie odpowiedział zaś na interpelacje radnym z uwagi ograniczenia czasowe – wyjazd 
Komendy Powiatowej Policji w Sępólnie Krajeńskim. 
 
Radny Jerzy Urbaniak prosił Burmistrza, by odniósł się do artykułu prasowego dotyczącego  
budowy wiatraków.  
 
Na razie jest to początek drogi i trudno mówić o bliŜszych szczegółach. Na pewno budowa 
takiego wiatraka musi spełnić ściśle określone parametry. Ponadto byłby to w przyszłości 
spory zysk dla Gminy w postaci podatku – odparł Burmistrz. 
 
Tym akcentem zakończono obrady. 
 
Ad. 10 Wolne wnioski i informacje. 
 
Brak. 
 
 
Przewodniczący RM podziękował zebranym za przybycie i owocne obrady, po czym słowami 
„Zamykam obrady 26 sesji Rady Miejskiej w Więcborku” zamknął obrady. 
  
 
 
 
Prot. 
L. Halkiewicz, I. Mrozek 
 
 
 
 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
                                                                                        mgr inŜ. Józef Kujawiak 
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